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Készült: a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat
Közgyűlésének 2023. október 10-én a Vármegyeháza Győr, Városház tér 3. II. emeleti
tárgyalójában 13. 10 órakor tartott üléséről.

Jelen vannak: Koloszár István, Pilsits Mária, Rádler Józsefaé, Takács Jánosné, Tolnai József.

Jelen vannak mé az ülésen: Szanyiné dr. Vitinger Mónika, az Önkormányzati, Gazdasági és
Jogi Iroda vezetője, Sulyokné Gombolai Zita, az Önkormányzati, Jogi és Gazdasági Iroda
munkatársa.

Koloszár Ish'án a köz űlés elnöke

Köszöntötte a közgyűlés megjelent tagjait és a hivatal képviselőit.
Megállapította, hogy a közgyűlés határozatképes, mivel 5 fő képviselő jelen van. Az egyszerű
szótöbbségi szavazáshoz 3 szavazat, a minősített szótöbbséghez 4 szavazat szükséges.
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Pilsits Máriát, a közgyűlés tagjátjavasolta.

A testület egyhangúlag elfogadta, hogy Pilsits Mária, a közgyűlés tagja legyen a
jegyzőkönyv hitelesítő.

Koloszár Ish^án a köz űlés elnöke

A képviselők a napirendi javaslatot tartalmazó meghívót megkapták.
Megkérdezte, van-e valakinek napirendet módosítójavaslata.

Napirendet módosító javaslat nem hangzott el.

Koloszár István a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a napirendijavaslatot.

A testület 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi napirendet fogadta el:

1. Támogatási kérelmek elbírálása.
Előadó: Koloszár Ish^án, elnök

2. Időközi beszámoló a két ülés között megvalósított programokról.
Előadó: Koloszár István, a közgyűlés elnöke

3. Egyebek.

NAPIREND TÁRGYALÁSA

1. na irendi ont
Támo atási kérelmek elbírálása.

Előadó: Koloszár IstvÁn, a közgyűlés elnöke



Koloszár István a köz űlés elnöke

Ismertette a beérkezett támogatási kérelmet:
. NABIT Alapítvány, 2023. 10. 19. -21. között a horvátországi testvériskolába, Donja
Dubravába utazás, igényelt támogatási összeg: 150. 000 Ft
. Soproni Horvátok Kulturális Egyesülete, 2023. 11. 03-án Nyitott kapuk a Rejpál Házban,
horvát zenés est, igényelt támogatási összeg: 200. 000 Ft

1. 1. NABIT Ala ítván kérelme 2023. 10. 19. -21. között a horvátorszá i tesh^ériskolába
Don'a Dubravába utazás

Koloszár István a köz űlés elnöke

ANABITAlapítvány támogatja a Bezenyei Horvát-Magar Kétnyelvű Általános Iskola kiemelt
nevelési céljának megvalósítását, a nemzetiségi nyelvoktatást. Az iskola 30 éves testvériskolai
kapcsolatot ápol Donja Dubravával, így minden második évben tanulói lehetőséget kapnak a
nyelvhasználat gyakorlati alkalmazására Horvátországban, a közbülsö években Bezenyén
találkoznak a horvát diákokkal. Ajárványügyi helyzet miatt az előző három évben személyes
találkozásra nem volt lehetőség, a kapcsolattartás az online térre korlátozódott. Idén október
19-20-21-én Donja Dubravába várják a diákokat.
Az alapítvány célja az utazás támogatása, de szűkös forrásaik miatt szeretnének kémi 150. 000
Ft támogatást az útiköltségre. Szeretnék, ha minden diák, anyagi helyzetétől fíiggetlenül
eljuthasson a 8 év alatt Horvátországba.

A Pénzügyi Bizottság 150. 000 Ft támogatástjavasolt.

A képviselők egyetértettek ajavaslattal.

Koloszár István a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a NABIT Alapítvány 150 E Ft-tal történő támogatását,
társfinanszírozással a 2023. 10. 19. -2 1. között a horvátországi testvériskolába, Donja Dubravába
utazás szervezési költségének fínanszírozására.

A közgyűlés 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

30/2023. X.10. HNH
1. A Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése

vállalja, hogy - társfinanszírozásban - 150.000, - Ft-ot biztosít a NABIT Alapíh^ány
részére a 2023. 10. 19.-21. között a horvátországi tesh^ériskolába, Donja Dubravába
utazás szervezési költségének fedezetére, a 2023. évi költségvetése terhére. A
program a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal
közösen kerül megrendezésre.

2. A társfínanszírozással nyújtott támogatás nem tartalmazza a reprezentációs
költségeket. Amennyiben a benyújtott számla alapján reprezentációs adófizetési
kötelezettség keletkezik, annak kiHzetése a támogatási kérelem benyújtójának
kötelezettsége.

Határidő: 2023. október 10.
Felelős: Koloszár István, a közgyűlés elnöke



1.2. So roni Horvátok Kulturális E
Re" ál Házban horvát zenés est

esületének kérelme 2023. 11.03-án N itott ka uk a

Koloszár István a köz űlés elnöke

Az Egyesület év végén ünnepli a megalakulása 20. évfordulóját. Ejubileum kapcsán 2 sikeres
rendezvényük is volt már: a Fajkusz Banda és a horvát táncház. Rendezvénysorozatukat az év
végéig, sőt 2024. évben is folytatni szeretnék különböző kultúrműsorokkal, vendég fellépőkkel.
Gyermekek részére is terveznek táncházat, családi napot.
Az adventi időszakban a német nemzetiséggel és a Borlovagokkal közös gyertyagyújtást
terveznek. A programoknak komoly anyagi vonzata van, amelyet saját forrásból nem tudnak
megoldani, ehhez kémek támogatást.
2023. 11. 03-án szeretnének horvát zenés estet szervezni, amelyre a Tamburasi Bez Imena
szolgáltatná a zenét. Az egyesület kórusa is bemutatkozik a gradistyei dallamokkal.
Ehhez kémek 200.000 Ft támogatást.

Rádler Józsefné ké viselő

Igazából ez a soproni egyesület azóta pályázik ide, mióta ő itt képviselö. Előtte nem kértek
innen támogatást. Mivel Sopron sok nemzetiségű város, az ö feladatuk, hogy kicsit
becsalogassák az embereket és megismertessék velük a horvát kultúrát, ezért terveznek be olyan
programokat, amik széles körben népszerűek.
Lesz adventi koncertjük, lesz családi napjuk és tervezik ezt a horvát estet.

PilsitsMária aPénzü iBizottsá elnöke

A gond az, hogy a pályázat nem tartalmazza a költségvetést részletesen. Be kellett volna ími,
hogy mennyi az összes kiadás és ebből mennyi az önkormányzati támogatás, mennyi a saját
erő, stb.

Rádler Józsefné ké viselő
A pályázatban erre a horvát estre fókuszáltak, a többi programot csak érintőlegesen említették.
A zenekartól 6 fő jön és 4 órán át zenél, eimek az ára 200. 000 Ft.

Pilsits Mária a Pénzü i Bizottsá elnöke

Ott volt a Rejpál házban, amikor a Fajkusz Zenekar zenélt, mindenféle énekeket énekeltek, volt
benne szerb, német, magyar és horvát is. A jelenlévők több mint 50 %-a nem tudott horvátul,
bárki idegen bejöhetett és leülhetett. Jóval több volt a magyar, mint a horvát a rendezvényen.

Rádler Józsefné ké viselő

A Nyitott Kapuk aztjelenti, hogy nyitott a város felé, bárki bejöhet, azért, hogy népszerűsítsék
a saját nemzetiségüket.

PilsitsMária aPénzü iBizottsá elnöke

Sopron a legújabb népszámlálási adatok szerint mínusz 29 %-os adattal szerepel.
Nem az a cél, hogy az utcáról hozzanak be embereket, akik soha nem fognak megtanulni
horvátul, hanem az a cél, hogy az iskolás gyerekek tudjanak horvátul, a táncos klubok tagjai
tudjanak horvátul, a horvát énekkarok énekeljenek.
Ennek az egyesületnek az elnöke is magyar.

Koloszár Ishrán a köz űlés elnöke



Ugyanettől a zenekartól ő is kért árajánlatot más rendezvényre és neki 280. 000 Ft-t mondtak.
Ilyet nem lehet csinálni, hogy különbséget tesznek az egyes rendezvények között.
A vármegyei horvát önkormányzat elsősorban a nemzetiségi kultúrát, nyelvhasználatot, stb.
támogatja, elsősorban önkonnányzatokat támogatnak és nem egyesületeket.

Pilsits Mária a Pénzü i Bizottsá elnöke

A Pénzügyi Bizottság nem javasolta a támogatást. Ha viszont a következő ülésre a Soproni
Horvát Onkormányzattal együtt adnak be az adventi ünnepségre támogatási kérelmet, azt
támogatni fogják.

Koloszár István a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a Pénzügyi Bizottság javaslata alapján a Soproni Horvátok Kulturális
Egyesülete 200 E Ft-tal történő támogatásának elutasítását a 2023. 11.03-án Nyitott kapuk a
Rejpál Házban, horvát zenés est szervezési költségének fínanszírozására.

A közgyűlés 4 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

31/2023. X.10. HNH

A Győr-Moson-Sopron Megyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése a Soproni
Horvátok Kulturális Egyesületének kérelmét, melyben 200. 000, - Ft támogatást kérnek a
2023. 11.03-án Nyitott kapuk a Rejpál Házban, horvát zenés est szervezési költségének
fedezetére, elutasítja.

Határidő: 2023. október 10.
Felelős: Koloszár István, a közgyűlés elnöke

2. na irendi ont

Időközi beszámoló a két ülés között me alósított ro ramokről.
Előadó: Koloszár Ishrán, a közgyűlés elnöke

Pilsits Mária ké viselő

Szeptember 2-án részt vettünk Kimlén Stipkovits Jánosné horvát nemz. Önkormányzat volt
elnökének temetésén. A megyei önkormányzat koszorúval búcsúzott.
Szeptember hónapban a Soproni Horvát Nemzetiségi Önkormányzat megrendezte a Soproni
Horvát Napokat. Önkormányzatimk a rendezvényt társfínanszírozással, 200. 000, -Ft-al
támogatta.
Szeptember 16-án a megyei horvát zarándokok részt vettek az Országos Rorvát Zarándoklaton
Homokkomáromban. A szállítási költségeket a megyei fízette, az egyik autóbusz Bezenyéröl a
másik pedig Kópházáról indult.
Szeptember 8-án az undi horvát hívek részt vettek a Horvátország-i Mária-Bistrica-i
zarándoklaton. Az önkormányzatunk társfínanszírozással támogatta az utazást.
Szeptember 22-én Undon a Horvát Önkormányzat táncházat tartott, mely sikeres volt.
Szeptember 30- október 1-én az Alpokalja-Fertőd térségi leader csoport a Bakonyban részt vett
egy konferencián a Bakonyban. Itt a 2024-2030 évi stratégiai feladatait határozták meg.
Itt részt vett a kópházi, fertőhomoki horvát önkormányzat képviselője.

Tolnai József ké viselő

Szeptember 7-én felléptek a mosonmagyaróvári Kult-utca rendezvényen.
Szeptember 9-én nemzetiségi találkozón vettek részt.



Szeptember 23-án a Mosoni Templomben szerepelt az énekkar.
Szeptember 30-án a Flesch Károly Kulturális Központban tartották az óvári énekkar 25 éves
jubileumát.

Takács Jánosné

Halásziban Ertéktár bemutatón vettek részt augusztus 30-án.

Koloszár István a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a beszámolót.

A testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

32/2023. X.10. HNH

A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése
elfogadja a "vármegyei horvát eseményeken történtekről szóló szóbeli előterjesztést, mely
horvát nemzetiségi rendezvény megvalósulásáról és annak megvalósításában a Győr-
Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat tevékeny hozzájárulásáról
(Koloszár István, Pilsits Mária, Takács Jánosné, Tolnai Jőzsef, Rádler Józsefné
részvétele) számol be.

Határidő: 2023. október 10.
Felelős: Koloszár Ish^án, a közgyűlés elnöke

Koloszár István a köz űlés elnöke

A közgyűlés döntött arról, hogy - társfínanszírozásban - 200. 000, - Ft-ot biztosít a Vidám
Grádistyei Horvátok Kulturális Egyesület részére a 2023. 09. 08-i Mariabistricai zarándokúton
való részvétel szervezési költségének fedezetére, a 2023. évi költségvetése terhére. A program
a Györ-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal közösen kerül
megrendezésre. Az elszámolás megtörtént.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Koloszár István aköz űléselnöke
Szavazásra bocsátotta a beszámolót.

A testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

33/2023. X.10. HNH

A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése
elfogadja az alábbi beszámolót:
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat -
társfínanszírozásban - 200. 000, - Ft-ot biztosított a Vidám Grádistyei Horvátok Kulturális
Egyesület részére a 2023. 09.08-i Mariabistricai zarándokúton való részvétel szervezési
költségének fedezetére, a 2023. évi költségvetése terhére. A program a Győr-Moson-
Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal közösen kerül megrendezésre.
Az elszámolás a Vármegyei Önkormányzat felé megtörtént.

Határidő: 2023. október 10.
Felelős: Koloszár István, a közgyűlés elnöke



3. na irendi ont
Eevebek.

3. 1. A 2022. évi né számlálási adatok

Pilsits Mária ké viselő
A 2022. évi népszámlálási adatok szerint a horvátság 2011-hez képest Győr-Moson-Sopron
megyében vesztett 26 %-ot, 2234 főjelezte, hogy horvát nemzetiségű.

Településenként az eltérés a horvátok számában a 2011. évi adathoz képest:
Bezenye -32,28 %
Kimle -55,95%
Mosonmagyaróvár -30,65%
Fertöhomok -5,83 %
Hidegség+51,43%
Kópháza -27, 34%
Sopron-29, 31%
Sopronhorpács +52%
Und-31, 05%

3.2. Az Orszá os Horvát Önkormán zat által 2023. 11. 11-én Na kanizsán rendezett
orszá os horvát na on való részvétel.

Pilsits Mária ké viselő

Az Országos Horyát Önkonnányzat rendezi az Országos Horvát Napot, 2023. 11. 11-én
Nagykanizsán. A szokásnak megfelelően 2 busz indul Györ-Moson-Sopron vármegyéböl, az
útiköltséget az OHÖ fizeti.
Mindkét buszon a települési horvát önkormányzatoktól olyan emberek jöjjenek, akik egész
évben részt vettek a horvát programok szervezésében.

Koloszár István aköz űlés elnöke

Megkérdezte, hogy van-e valakinek egyéb kérdése, tájékoztatója a testület felé.

Tájékoztató nem hangzott el, az ülésen történt megjelenést megköszönte, majd az ülést bezárta.
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